

北京社会科学

SOCIAL SCIENCES OF BEIJING



全国中文核心期刊
中国人文社会科学核心期刊
C S S C I 来源期刊
RCCSE 中国核心学术期刊 (A)
“复印报刊资料”重要转载来源期刊
国家社科基金资助期刊

7
2022

北京市社会科学院 主办



目 录

2022 年第 7 期 (7 月 16 日出版)

《北京社会科学》

【马克思主义研究】

- 习近平新时代中国特色社会主义思想的新定位 邸乘光 (4)
- 马克思“族性”维度下的民族主义批判及其当代启示 刘国新 彭启福 (16)

【文学与历史研究】

- 清末民初北京歌谣的地理叙事 马宝民 (25)
- 中国当代小说海外译介与传播的特点、问题及策略 肖 笛 (35)
- 唐前期营州事件与河北三层防御体系构建 丁 俊 (45)
-
-

【法律与社会研究】

- 网络主权与数据主权的确立与维护 徐 凤 (55)
- 城市化“希望空间”的叙事与策略 吴 伟 牛英杰 (65)
- 异质性下城市社区养老服务的分类治理 向运华 许 诺 (75)

【经济与管理研究】

- 房地产周期、人口流动与地方债风险防控 罗朝阳 李雪松 (84)
- 税收征管与企业创新
——基于世界银行中国企业调查的经验证据 陆施予 李光勤 (97)
- 收入差异下的老年心理健康不平等及影响机制 李 丹 白 鸽 (108)
- 市域社会治理现代化中基层治理的进阶式发展 李晓燕 (118)

Social Sciences of Beijing

Selected Catalogs

The Seventh Issue of 2022

- The New Orientation of Xi Jin-ping Thought on Socialism with
Chinese Characteristics for A New Era DI Cheng-guang(4)
- Marx's Critique of Nationalism and Its Contemporary Enlightenment
under the Dimension of "Ethnicity" LIU Guo-xin PENG Qi-fu(16)
- Geographical Narration of Beijing Ballads
in the Late Qing Dynasty and the Early Republic of China MA Bao-min(25)
- Characteristics, Problems and Strategies of Translation and Dissemination
of Contemporary Chinese Novels Abroad XIAO Di(35)
- The Incident of Ying Zhou and Constructing of Three-tier Defense
System in Hebei during Early Tang Dynasty DING Jun(45)
- The Establishment and Maintenance of Network Sovereignty
and Data Sovereignty XU Feng(55)
- Narrative and Strategy of Urbanization "Hope Space" WU Wei NIU Ying-jie(65)
- A Study on Classified Governance of the Elderly Care Service
under the Community Heterogeneity in Urban Community XIANG Yun-hua XU Nuo(75)
- Real Estate Cycle, Population Flow and the Control
of Local Government Debt Risk LUO Chao-yang LI Xue-song(84)
- Tax Enforcement and Enterprise Innovation: Empirical Evidence
Based on the World Bank Survey of Chinese Enterprises LU Shi-yu LI Guang-qin(97)
- Analysis on Mental Health Inequality among Older Adults
with Different Income Level and Its Influence Mechanism LI Dan BAI Ge(108)
- Advanced Development of Grassroots Social Governance
Under Municipal Social Governance Modernization LI Xiao-yan(118)